

 حكومة رأس الخيمة Government of Ras Al Khaimah	Organization Unite: Public Health Administration الوحدة التنظيمية: إدارة الصحة العامة			 بلدية رأس الخيمة Ras Al Khaimah Municipality
	Document title:	External Circular / تعميم خارجي	عنوان الوثيقة:	
	Doc Ref:	6	رقم التعميم:	

Date: 13/06/2021

التاريخ: 2021/06/13

Requirements for transportation, storage and display of Spreadable cheese products	الإشتراطات الصحية لنقل وتخزين وعرض منتجات الأجبان القابلة للدهن
Dear/ Concerned, Manufacturers/retailers/distributors and concerned companies	السادة / مصنعي وموردي منتجات الأجبان ومنافذ البيع بالتجزئة
<p>Within the framework of Food Control Section of continuous endeavor to improve Food Safety, In the light of complaints received frequently about spreadable cheese products spoilage, after a risk assessment by Food Control Section of its products(cubes, triangles, slices, etc.) where the temperature on the label is mentioned 2°-25°, the fluctuation of temperature in the food chain(varying temperatures from manufacturing to display) is higher and cause spoilage of the product that causes a loss to the customer and retail industry due to complaints, it has been decided that these products shall be stored, transferred and displayed at a chilled temperature only (1°-5°). This shall help to reduce the spoilage complaints and financial loss to all stakeholders.</p> <p>This circular is in effect immediately from the date of issuing. Thank you for your cooperation and your constant support.</p>	<p>في إطار السعي المستمر لقسم الرقابة الغذائية في الحفاظ على سلامة الغذاء، وعلى ضوء الشكاوى المتكررة التي يتم إستلامها والتحقق من صحتها حول فساد بعض أنواع منتجات الأجبان القابلة للدهن (مكعبات، مثلثات، شرائح، إلخ)، وبعد قيام قسم الرقابة الغذائية بدراسة وتقييم المخاطر الذي تم لهذا النوع من منتجات الجبن التي يقع نطاق تخزينها وعرضها في درجة حرارة بين 2° - 25°، وما يصاحب عمليات تصنيعها / تخزينها / نقلها وعرضها من تذبذب في درجة الحرارة طوال مراحل تداولها الأمر الذي اعتبر العامل الرئيسي في تلف وفساد بعض منتجات الجبن من الأنواع المذكورة، فقد تقرر أن يتم حفظ وتخزين ونقل وعرض هذه النوع من منتجات الأجبان في درجات الحرارة المبردة فقط (1° - 5°). الأمر الذي سيساعد في تعزيز سلامة تداول هذه المنتجات لجبن وصولها إلى المستهلك النهائي.</p> <p>يسري العمل بهذا التعميم من تاريخ صدوره. شاكرين دعمكم ومساندتكم الدائمة.</p>



رأس الخيمة، بلدية رائدة لبيئة مستدامة  رسالتنا: تقديم خدمات بلدية متميزة لتحقيق الاستدامة في التطوير العمراني والصحة العامة لكافة شرائح المجتمع دعماً للنمو، وتشجيعاً للاستثمار من خلال التوظيف الأمثل للمواهب

ص. ب.: 4 رأس الخيمة، الإمارات العربية المتحدة. | هاتف رقم: 7246 6666 (+971) | فاكس رقم: 7233 3117 (+971)
 P.O. Box: 4 Ras Al Khaimah, United Arab Emirates. | Tel.: (+971) 7246 6666 | Fax.: (+971) 7233 3117 | Email: info@mun.rak.ae | Website: mun.rak.ae